
Kære Kulturborgmester! 

Hvem skriver! 
Undertegnede var en af initiativtagerne til Copenhagen JazzHouse, i 
17 år formand for, ind til finanskrisen i 2008. Klubben gik 
fremragende, stedet var mødested for hele jazzmiljøet i København, 
med en scene der i den grad fortjente at blive kaldt en national 
jazzscene. Jeg sikrede en akut finansiering på 3 mill. kr. til klubben, 
så den kunne fortsætte efter finanskrisen. Derefter trak jeg mig 
tilbage, som en markering af en ny tid. 

Hvorfor henvender jeg mig? 
2 år efter jeg trådte tilbage lukkede Jazzhouse da den bestyrelse der 
tiltrådte efter mig, simpelthen ikke forstod hvilken institution de skulle 
tage vare på. Angiveligt fusionerede Jazzhouse med en 
verdensmusik klub i Nørre Alle, reelt var det et kup der skaffede 
dobbelt finansiering til klubben ALICE som den fusionerede klub nu 
hed. P.t. er den lukket p.gr.a. ombygning. 

Hvad savner vi? 
Inspireret af den fremragende idé der er gennemført i Musikhuset 
København for kompositionsmusikken, i det tidl. Bymuseum på 
Vesterbrogade, har sat gang i nogle kraftige overvejelser. Mange 
tidligere samarbejdspartnere fra JazzHouse, og mange unge 
musikere har skubbet til mig om jeg ikke vil prøve at genoplive 
JazzHouse i en ny udgave. 

Hvad mangler der? 
• Der mangler et spillested der kan rumme 3-500 personer, og et 

mindre lokale til små koncerter med 2-4 musikere. 
• Organisationen JazzDanmark (genreorganisation) ønsker at få 

kontorer i tæt samspil med dette sted. 
• Kontorfaciliteter til mindre organisationer. 
• JazzCup driver en forretning med et lille scene, hvor de 

præsenterer bl.a. de musikere de udgiver på mærket STUNT. 
• Jazzspeciel er et brancheblad der udgives i et tæt samarbejde 

med JazzCup, hvorfor de indlysende vil profitere af et tæt 
samarbejde på en fælles adresse. 

Hvor? 
En større bygning centralt beliggende i København, vil være det 
ideelle sted, som kan blive et mødested for en hel branche der 
omfatter spillesteder, pladeselskaber, arrangører, konservatorier, 
musikskoler i regionH, m.v. 

Finansiering? 
Der er i forvejen en del penge i omløb i de nævnte organisationer, 
projektet skal således ikke finansieres fra punkt nul.                         
Det kritiske punkt vil være en huslejeudgift, der også var et problem i 
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JazzHouse, på den oprindelige adresse i Niels Hemmingsensgade 
10, hvor huset ejes af Organisationen Kvindernes Bygning, der 
driver huset på ren kommerciel basis. 

Organisation? 
Jeg stiller mig gerne til rådighed for at etablere en organisation, 
baseret på et samarbejde med de interessenter der vil gå ind i 
projektet (et fælles hus). 
Der skal etableres en organisation der har ansvaret for selve 
husdriften (f.eks. en fond), og en anden organisation der forudsætter 
at de enkelte partnere selv har ansvaret for deres egen drift 
(herunder også udgifter til kontorhold). 

Lokalisering? 
Ideelt vil være hvis der kan findes en lokalitet i området København 
K eller V (måske Ø). Det er vigtigt at der er let adgang med offentlige 
trafik tilbud. 

Hvem har meldt (uforpligtende) forhåndsinteresse? 
Jeg har selvsagt spurgt mig lidt for i jazzmiljøet, og har fået entydige 
positive tilbagemeldinger om at etablere dette projekt. 
Foreløbigt har jeg talt med følgende  
• Katrine Windfeldt (musiker) 
• Eva Frost (JazzDanmark) 
• Kasper Lindhardt (Koda, Fhv. Næstformand JazzHouse) 
• Peter Littauer (Sundance/Stunt/Jazzcup) 
• Michael Christiansen (Fmd. Montmartre) 
• Kristian Have (Fhv. fmd. Jazzfestivalen) 
Det skal bemærkes at der ikke har været nogen realitets 
forhandlinger med de nævnte personer, der dog alle har, eller haft 
haft, en central placering i jazzmiljøet. 

Konkurrence? 
Jazzmiljøet er langt større end de fleste er rigtigt klar over, antallet af 
aktive musikere og arrangører er enormt. Det bør bemærkes at 
Copenhagen Jazzfestival hvert år tiltrækker ikke under 100.000 
mennesker, til et udtal af indendørs og udendørs koncerter. Rytmisk 
Konservatorium var var også en nær samarbejdspartner da det 
oprindelige JazzHouse åbnede i 1991, det vil det uden tvivl også 
være i en ny konstruktion.  
Alle ser frem til at få et nyt permanent og centralt jazzzspillested i 
København. Dette vil være en kæmpe støtte til alle de mindre 
spillesteder. 

Jeg håber dette vil være en åbning til at finde en løsning i 
Københavns Kommunes regi. Dette hus hører hjemme i 
København, og ingen andre steder, 

Venlig hilsen                                  Steen Meier
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